
PROTOKOLnr XIV/2020

z sesji Rady Gminy Kaczory
odbytej w dniu 12 sierpnia 2020 r.
w Gminnym Osrodku Kultury

w Kaczorach

W obradach uczestniczvli:

1) Wojt Gminy Kaczory - Bnmon Wolski.
2) Skarbnik Gminy - Agnieszka Grabarska.
3) Sekretarz Gminy - Gizela Dnrecka.
4) Dyrektor Gminnego Zespolu Oswiaty - Zdzislawa K^pczynska.
5) Radca prawny - Danuta Boniowska.
6) Radni Rady Gminy - wg listy obecnosci.

Radni nieobecni - Stanislaw Mizerkiewicz, Grzegorz Puchala.

ad. pkt 1/ Sprawy porz^dkowe.

Obrady cztemastej sesji Rady Gminy Kaczory otworzyl oraz im przewodzii Pan Stefan
Kowal - Przewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory. Obrady rozpocz^ly si? o godz. 12°° w sali
Gminnego Osrodka Kultury w Kaczorach.

Po powitaniu radnych i gosci, Przewodnicz^cy Rady Gminy Kaczory stwierdzil, ze na
podstawie listy obecnosci w posiedzeniu uczestniczylo 13 radnych, co wobec ustawowego
skladu Rady wynosz^cego 15 osob stanowilo quorum pozwalajqce na podejmowanie
prawomocnych uchwal - listy obecnosci radnych orazpozostalych osob stanowiq zalqczniki nr
1-2 do niniejszego protokolu.

Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze protokol z trzynastej sesji z dnia
24 czerwca 2020 r. wylo^iony jest do wglqdu w trakcie sesji. Jezeli do kohca obrad nie zostanq
zgloszone przez radnych uwagi wobec jego tre^ci, to uwazac b?dzie, ze protokol zostal przez
Rad? przyj?ty.

Do kohca obrad radni nie wniesli zastrzezeh i uwag do tresci w/w protokolu. Zgodnie
z wczesniejszq zapowiedziq uznano, ze protokol zostal przez Rad? Gminy przyj?ty bez
poprawek.

Porzadek XIV sesii Radv Gminv Kaczory;

1. Sprawy porzqdkowe.
2. Podj?cie uchwaly w sprawie zmiany uchwaly budzetowej na 2020 r.
3. Podj?cie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kaczory

na lata 2020 - 2026.

4. Podj?cie uchwaly w sprawie okreslenia sredniej ceny jednostki paliwa w roku szkolnym
2020/2021 naterenie Gminy Kaczory.

5. Informacja o zlozonych interpelacjach.
6. Wolne wnioski i zapytania.
7. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
8. Zakohczenie.



Przewodniczqcy Rady Gminy poinformowal, ze zgodnie z art. 20 ust. la ustawy z dnia
8 marca 1990 r. o samorzqdzie gminnym Rada Gminy Kaczory moze wprowadzid zmiany
w porz^dku sesji bezwzgl^dn^ wi^kszosci^ glosow ustawowego skladu rady.

Rada Gminy nie wniosla zmian w porzqdku XIII sesji.

ad. pkt 2/ Podjfcie uchwaly w sprawie zmiany uchwaiy budzetowej na
2020 r.

Pan! Agnieszka Grabarska — Skarbnik Gminy przedstawila projekt uchwaly
Nr XIV/125/2020 Rady Gminy Kaczory w sprawie zmiany uchwaly bud^towej na 2020 r.

W budzecie Gminy Kaczory na 2020 rok wprowadza si? nast^pujqce zmiany:
1. Zwi?ksza si? plan dochodow o kwot? 341 304,82 zl, plan dochodow po zmianie wynosi

38 901 201,90 zl.

Zmiany zostaly dokonane na podstawie otrzymanych nast?puj4cych informacji:
- decyzjq Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3 111 .207.2020.6 z dnia 7.07.2020 roku
zwi?ksza si? plan dotacji o kwot? 1 957,82 zl w rozdziale 85230 § 2030
z przeznaczeniem na dofinansowanie zadah realizowanych w ramach wieloletniego
rz^dowego programu „Posilek w szkole i w domu",
-  pismem Urz?du Statystycznego w Poznaniu nr POZ- WO.573.2.2020.9 z dnia
15.07.2020 roku przyznaje si? dotacj? w rozdziale 75056 § 2010 w kwocie 25 056,00
zJ z przeznaczeniem na wynagrodzenie czlonkow Gminnego Biura Spisowego w formic
dodatkow spisowych oraz wydatki zwi^zane z przeprowadzeniem powszechnego spisu
rolnego w 2020 roku,
- decyzjq Ministra Finansow nr ST5.4751.4.2020.2g z dnia 9 lipca 2020 roku zostaje
przyznana kwota 63 330,00 zl ze srodkow rezerwy cz?sci oswiatowej subwencji
ogdlnej, kwota zostaje przyznana z tytuhi dofinansowania wyposeizenia w pomoce
dydaktyczne niezb?dne do realizacji podstawy programowej z przedmiotow
przyrodniczych w Szkole Podstawowej w Smilowie,
Po przeprowadzeniu analizy wykonania planu dochodow za I p61rocze 2020 roku
dokonuje si? zwi?kszenia planu dochodow biez^cych do wysokosci otrzymanych
srodkow oraz zwi?ksza si? plan dochodow z tytuhi wplywow podatku od nieruchomosci
od osob prawnych o 200 000 zl z uwagi na wyzszy przypis na 2020 rok.

2. Zwi?ksza si? plan wydatkow o kwot? 341 304,82 zl, plan wydatkow po zmianie wynosi
39 951 201,90 zl.

Dokonuje si? zmian w planie wydatkow w zwi^zku ze zmianami kwot dotacji celowych
oraz dokonuje si? zmian w planie wydatkow biez^cych polegaj^cych na przeniesieniach
pomi?dzy dzialami, rozdzialami i paragrafami.
Planuje si? 63 000 zl na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa wewn?trznej instalacji
gazowej w budynku komunalnym w Dziembowie" oraz 20 000 zl na zadanie
pn." Budowa wewn?trznych instalacji gazowych w salach wiejskich".
Wprowadza si? nowe zadanie inwestycyjne pn. „Modemizacja elewacji na budynku
Przedszkola Publicznego w Zelgniewie", wartosc zadania 150 000,00 zl.
W zwi^zku z przeprowadzonym post?powaniami przetargowymi oraz wzrostem cen
wynikaj^cych z ofert powstala koniecznosc zwi?kszenia wydatkow na zadanie pn."
Modemizacja dachu budynku tzw. „palacu" w Rzadkowie" o 150 000,00 zl (plan po
zmianie wyniesie 350 000,00 zl ) oraz na zadnie pn „Modemizacja budynloi



Przedszkola Publicznego w Dziembowku" o 20 000,00 zl (plan po zmianie
150 000 zl).
Z uwagi na planowane przeprowadzenie post^powania przetargowego oraz wzrost
wartosci kosztorysowej dla zadania pn „Modernizacja budynku Urz^du Gminy w
Kaczorach" zwi^ksza si? plan wydatkow dla zadania o 400 000,00 zl, plan po zmianie
wyniesie 700 000,00 zl. Zmniejsza si? natomiast plan wydatkow na zadanie
pn. „ Przebudowa drog gminnych na terenie Gminy Kaczory" o 600 000,00 zl.

Pan Brunon Wolski Wojt - Uzupelnil wypowiedz Pani Skarbnik w kwestii realizowanych
inwestycji. Zwrdcil uwag?, ze bez zmian w budzecie zatwierdzonych uchwal^ Rady Gminy nie
mozna podpisac umow na przedstawione przez Pani^ Skarbnik zadania tj. modemizacj?
elewacji oraz dachu w przedszkolu w Dziembowie. W przyszlym roku planowane jest tez
przeprowadzenie gruntownego remontu wewn^trz w/w budynku. Drugim obiektem,
w ktorym planowany jest remont to palac w Rzadkowie. W pierwszej kolejnosci zostanie
zrobiony tam dach. W roku biez^cym nie zostanie przeprowadzona modemizacja ul. Gajowej
w zwi^zku z mozliwosci^ ubiegania si? o dofinansowanie. Zostal juz zlozony wniosek na

^  dofinansowanie tego zadania. Pan W6jt wyrazil nadziej?, iz moze jeszcze w tym roku uda si?
zlozyc drugi wniosek o dofinansowanie na drog? l^cz^c^ Dziembowo z Dziembdwkiem.

Przygotowywane s^ inwestycje na kolejny rok — tj. droga w Jeziorkach, pol^czenie
Zelgniewa z Brodn^ przez las, aby ewentualnie mozna bylo jezdzic tam rowerem.
Przygotowywana jest rowniez dokumentacja na drog? w Rzadkowie do Domu Pomocy
Spolecznej (sciezka rowerowa oraz naprawa jezdni). Wkrotce rozpocznie si? I etap budowy
drogi na ul. Lesnej w Kaczorach. Mniejszymi zadaniami s^ obj?te komunalne budynki
mieszkalne na terenie gminy. Ogloszono przetarg na kupno mieszkania (do remontu)
w Brodnej. Ogloszony zostanie rowniez przetarg na wykonanie elewacji budynku wraz
z dachem urz?du gminy. Inwestycja ta zostanie podzielona. W przyszlym roku zostanie
przeprowadzony wi?kszy remont wewn^trz budynku. Poczta zostanie przeniesiona na miejsce
biblioteki, a w jej zas Gminny Osrodek Pomocy Spolecznej. Wygospodarowane miejsce
przeznaczy si? na pomieszczenia urz?du, aby w ten sposob zmniejszyc zag?szczenie
w biurach. Planowane jest rowniez zainstalowanie windy, a dzi?ki uzyskanemu dodatkowemu
pomieszczeniu nad wind^ mozliwe b?dzie powi?kszenie archiwum. Aktualnie kohczone s^
prace rozbudowy sali w Prawomyslu. Prowadzony jest remont oraz rozbudowa szatni
w Dziembowie. Ten sam wykonawca wykonuje remont sanitariatow w przedszkolu
w Kaczorach. Remont szatni w Kaczorach nadal trwa. Podczas niego nast^pila zmiana
ogrzewania, aby ewentualny najemca mogl samodzielnie si? rozliczac. W ostatniej chwili,
w zwi^zku z dodatkowy srodkami w oswiacie pojawila si? tez inwestycja zwi^zana
z modemizacj4 elewacji przedszkola w Zelgniewie.

Pvtania i uwaei:

Radny Kazimierz Zalachowski - Czy przy zmianie elewacji brane jest pod uwag? ocieplenie
modemizowanych budynkow, w celu zmniejszenia kosztdw ogrzewania?
Odp. Pan W6jt - Ocieplenie jest przewidziane tylko w przypadku urz?du. Nie wsz?dzie jest
mozliwe przeprowadzenie termomodemizacji. Jako przyklad Pan Wojt wskazal budynek
w Dziembowku, ktory zostal sklasyfikowany jako zabytek.

Rada Gminy w obecnosci 13 radnych w glosowaniu jawnym podj?la jednoglosnie uchwal? Nr
XrV/125/2020 w sprawie zmiany uchwaly budzetowej na 2020 r. (uchwala wraz z zalqcznikami
oraz imiennym wykazem glosowania stanowiq zalqczniki nr 3,4 do niniejszego protokolu).



ad. pkt 3/ Podjfcie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Kaczory na lata 2020 - 2026.

Pani Agnieszka Grabarska — Skarbnik Gminy przedstawila projektu chwaly Nr
XIV/126/2020 Rady Gminy Kaczory w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Kaczory na lata 2020 - 2026.

W zat^czniku nr 1 do Uchwaly nr XIV/126/2020 Rady Gminy Kaczory z dnia 12 sierpnia
2020 roku dostosowuje si? kwoty dochodow, wydatkow i przychodow w 2020 roku do
wysoko^ci wykazanych w Uchwale Budzetowej. W wykazie przedsi?wzi?c dokonuje si?
nast?puj4cych zmian;
- w przedsi?wzi?ciu pn „Przebudowa drog gminnych na terenie Gminy Kaczory" wydhiza si?
okres realizacji przedsi?wzi?cia do 2021 roku, zmniejsza si? limit wydatkow na 2020 rok
o kwot? 600 000 zl, limit wydatkow po zmianie wyniesie 1 200 000 zl, ustala si? limit
wydatkow na 2021 rok w wysokosci 400 000,00 zl,
- zwi?ksza si? limit wydatkow na 2020 rok o kwot? 20 000,00 zl na przedsi?wzi?cie pn.
„Modemizacja budynku Przedszkola Publicznego w Dziembowku", limit wydatkow na 2020 ^
rok po zmianie wyniesie 150 000 zl, zmiana limitu wydatkow zwi^zana jest ze wzrostem ceny
w wyniku przeprowadzonego post?powania przetargowego
- w przedsi?wzi?ciu pn. „Modemizacja budynku Urz?du Gminy w Kaczorach" zwi?ksza si?
limit wydatkow na 2020 rok o kwot? 400 000 zl, limit wydatk6w po zmianie wyniesie 700 000
zl oraz zwi?ksza si? limit wydatkdw na 2021 rok o kwot? 200 000 zl, limit wydatkow wyniesie
600 000 zl.

W realizowanych przedsi?wzi?ciach dokonuje si? aktualizacji l^cznych nakladow fmansowych
oraz limitu zobowi^an.

Radny K. Zalachowski - Wiceprzewodniczqcy Rady Gminy odczytal projekt uchwaly Nr
XIV/126/2020 Rady Gminy Kaczory w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Kaczory na lata 2020 - 2026.

Pvtania i uwaei: Nie zeloszono.

Rada Gminy w obecno^ci 13 radnych w glosowaniu jawnym podj?la jednoglosnie uchwal? Nr
XIV/126/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kaczory na lata
2020 - 2026 (uchwaia wraz z zatqcznikami oraz imiennym wykazem glosowania stanowiq
zalqczniki nr 5,6 do niniejszego protokolu).

ad. pkt 4/ Podjfcie uchwaly w sprawie okreslenia sredniej ceny jednostki
paliwa w roku szkolnym 2020/2021 na terenie Gminy Kaczory.

Pani Zdzislawa K?pczynska - Dyrektor Gminnego Zespolu Oswiaty przedstawila projekt
chwaly Nr XIV/127/2020 Rady Gminy Kaczory w sprawie okreslenia sredniej ceny jednostki
paliwa w roku szkolnym 2020/2021 na terenie Gminy Kaczory.

Z dniem 3 grudnia 2019 r. zmienily si? przepisy prawne odnosnie dofmansowania zwrotu
kosztow dowozu uczniow niepelnosprawnych do szkol. W roku szkolnym 2019/2020 takich
ucznidw jest 20. Obowi^zek dowozu w/w dzieci spoczywa na gminie lub rodzice samodzielnie
mog4 to uczynid. W naszej gminie prawie we wszystkich przypadkach rodzice zapewniali
dowoz uczniom. Nowe przepisy nie s^ korzystne dla rodzic6w dlatego, ze ceny paliwa mamy



nizsze. Dlatego przed podj^ciem w/w uchwaly ponownie zebrano ceny paliwa, aby byly one
jak najbardziej urealnione. Podj^cie uchwaly jest niezb?dne do tego, aby bylo mozliwe
zawarcie iiniow z rodziceimi dzieci, poniewaz dopiero po jej podpisaniu mozliwy jest zwrot
kosztow dowozu. Zaproponowana w uchwale cena paliwa jest na ten moment najbardziej
aktualna. Zostan^ podj?te proby, aby zrekompensowac rodzicom nizszq cen? paliwa. Dzieci
dowozone sq do szk61 w ro^ych miejscowosciach, w zaleznosci od posiadanego orzeczenia.

Pan Wojt B. Wolski dodat, ze dla gminy jest wygodne, jezeli rodzic dowozi dziecko
i w zwi^zku z tym piano wane jest jeszcze wprowadzenie dodatkowego dodatku -
rekompensaty.

Rada Gminy w obecnosci 13 radnych w gtosowaniu jawnym podj?la jednogloiinie uchwal? Nr
XIV/127/202 w sprawie okreslenia sredniej ceny jednostki paliwa w roku szkolnym 2020/2021
na terenie Gminy Kaczory (uchwala wraz z imiennym wykazem gtosowania stanowiq
zatqczniki nr 7,8 do niniejszego protokoiu).

Ad. pkt. 5/ Informacja o zlozonych interpelacjach.

Nie wplyn^ly pisemne interpelacje.

Ad. pkt. 6/ Wolne wnioski i informacje.

Radny Henryk Witt — Poinformowal, ze jedna z mieszkanek ul. Slonecznej w Kaczorach
zglosila obawy odnosnie jednego z budynkow, ktory zagraza zyciu. Jego wlasciciel ma nakaz
rozbiorki, jednak nie stac go na to. Radny wi^c prosi o pomoc w tej sprawie pracownikow
Urz?du Gminy.

Odp. Pani Danuta Boniowska Radca Prawny - Budynek stanowi wlasnosc osoby fizycznej,
w zwiqzku z tym gmina nie ma 2adnych uprawnieh, aby ingerowac w tej sprawie.

Radny K. Zalachowski - Zaproponowal, zeby rozpocz^c temat sprzedazy budynkow
b^dqcych wlasnosci^ gminy z uwzgl?dnieniem sprzeda^ na wolnym rynku.

Odp. Pan Wojt B. Wolski - Budynki, ktore mozna s^ sprzedawane. Jednak wielu osobom jest
wygodnie mieszkac w budynku komunalnym i ich nie wykupywac. Sprzedaz na wolnym rynku
nie jest taka prosta.

Radny Dariusz Krupa - Czy jest planowane zalozenie przyl^cza gazowego w budynku Sali
Wiejskiej w Smilowie.

Odp. Pan Wojt - Na razie nie. W chwili obecnej gaz zakladany jest w sali wiejskiej
w Dziembowie, Zelgniewie oraz w budynku, w ktorym znajduje si^ przedszkole oreiz
mieszkania prywatne w Dziembowie. W przyszlosci trzeba b?dzie przyst^pic do podl^czenia
gazu w pozostalych budynkach.

Radny S. Kowal - Wskazal, ze od soboty czynna jest plywalnia w Kaczorach. Zach^cal do
odwiedzin.



Odp. Pan Wojt — Podkreslil, ze patrz^c po frekwencji na plywalni ludzie nadal peini obaw
i niech^tnie z niej korzystaj^. Zaznaczyl ze caly czas nale^ zachowac czujnosc i ostrozaiosc.
Niektorzy lekcewaz^ obecn^ sytuacj? w kraju. Wyrazii nadziej?, ze moze znajdzie si? lek,
dzi?ki ktoremu poczujemy si? bezpieczniej.

Radny D. Krupa - Czy od wrzesnia rusz^ szkoly?

Odp. Pani Z. K?pczynska Dyrektor Gminnego Zespolu Oswiaty — Na dzien dzisiejszy, rok
szkolny rozpocznie si? we wrzesniu z zachowaniem obowiqzuj^cych rezimow sanitamych.
Cykl zaj?c moze bye rozny w zaieznosci od sytuacji, ktora caly czas jest monitorowana.

Ad. pkt. 7/ Odpowiedzi na zapytania i wnioski - Nie bylo.

ad. pkt 8/ Zakonczenie.

Po wyczerpaniu porz^dku obrad Pan Stefan Kowal — Przewodniczqcy Rady Gminy
zakonczyl o godz. 13^^ cztemast^ sesj? Rady Gminy Kaczory.

Protokolowala: Przewodniczyl
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